
2014D45243 LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Financiën, heeft over het rapport van de 
Algemene Rekenkamer «Belastingontwijking; Een verdiepend onderzoek 
naar belastingontwijking in relatie tot de fiscale regels en het verdragen-
netwerk» (Kamerstuk 25 087, nr. 78) de navolgende vragen ter beant-
woording aan de Staatssecretaris van Financiën voorgelegd. 

De voorzitter van de commissie,
Duisenberg 

De griffier van de commissie,
Berck 
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Nr. Vraag 
1 Zijn er, naast Mongolië, andere landen die te kennen hebben 

gegeven niet tevreden te zijn met het belastingverdrag dat zij met 
Nederland hebben gesloten? 

2 Is de houding jegens Nederland tijdens verdragsonderhandelingen 
veranderd sinds de discussie over belastingontwijking is 
geïntensiveerd? 

3 Hoeveel ondernemingen met een buitenlands hoofdkantoor maken 
gebruik van de innovatiebox? 

4 Is er een effect geweest op het aantal patentaanvragen sinds de 
invoering van de patentbox? 

5 Hoeveel vennootschappen kan een natuurlijk persoon redelijkerwijs 
besturen? 

6 Zijn er normen voor het aantal vennootschappen dat een natuurlijk 
persoon kan besturen? 

7 Is er zicht op geldstromen die via vaste inrichtingen door Nederland 
lopen? 

8 Kunnen vaste inrichtingen kwalificeren als BFI? 
9 Acht u de Nederlandse fiscale regelgeving vergelijkbaar met die in 

landen als het Verenigd Koninkrijk, Zwitserland en Luxemburg? 
10 Welke verschillen zijn waar te nemen inzake fiscale regelgeving, 

wanneer deze wordt vergeleken met Luxemburg? 
11 Bent u bereid jaarlijks een overzicht te verstrekken met de totaalbe-

dragen die gemoeid zijn met vrijstellingen van dividendbelasting, 
rente en royalty’s? 

12 Hoe duidt u de conclusies van het rapport in het licht van de 
uitspraken van Lux Leaks over belastingontwijking van november 
2014? Wat doen beide voor de reputatie van Nederland? 

13 Welke overwegingen spelen een rol bij de structurering van 
activiteiten en in welke mate? 

14 Valt onderscheid te maken tussen bedrijven met weinig substantie 
en bedrijven met meer substantie bij de overwegingen die een rol 
spelen bij de structurering van activiteiten? 

15 Kunt u een kwantitatief overzicht geven in welke mate de belasting-
druk van personen en ondernemingen is verschoven de laatste 
jaren? Kan daarbij een onderscheid worden gemaakt tussen 
multinationals en MKB? 

16 (Echt)paren kunnen fiscale aftrekposten en/of kortingen in veel 
gevallen laten neerslaan bij de meest verdienende partner. Op deze 
manier kunnen zij binnen de kaders van de wet de eigen belasting-
druk verlagen, terwijl alleenstaanden en alleenverdieners deze 
optie niet hebben. 
Kunt u bevestigen dat de omvang van «tax planning» door 
(echt)paren, als gevolg van verschillen in fiscale wetgeving, fors 
afwijkt per land? 
Kunt u een overzicht/schatting geven van de totale derving voor de 
schatkist, als gevolg van «tax planning» door (echt)paren? 
Kunt u bevestigen dat de genoemde tax planning door (echt)paren 
een zeker effect heeft op de houdbaarheid van de overheidsfinan-
ciën? 
Kunt u kwantitatief aantonen dat «tax planning» door (echt)paren 
materieel van ondergeschikt belang is ten opzichte van tax 
planning door internationaal opererende bedrijven? 
Kunt u uitleggen dat «tax planning» door internationaal opererende 
bedrijven moreel afwijkt van tax planning door huishoudens? 
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Nr. Vraag 
17 De wijze waarop de belastinggrondslag wordt vastgesteld verschilt 

per land. Kunt u desondanks ten behoeve van de informatievoorzie-
ning aan de Kamer een internationaal vergelijkend overzicht geven 
van de totale belastinggrondslag van vennootschapsbelasting per 
land (ongeacht de berekeningswijze), zowel in euro’s als in 
procenten van het BBP? Kunt u dit tevens afzetten tegen de 
opbrengst van de vennootschapsbelasting per land? 

18 Wat is de reden dat Nederland een bronheffing heeft op dividend 
terwijl zij geen bronheffingen heeft op rente en royalty’s? 

19 Hoeveel fte houdt zich binnen de Belastingdienst bezig met het 
toezicht op interne verrekenprijzen? 

20 Hoe kijkt u aan tegen de zogenaamde «Double Irish Dutch 
sandwich»? 

21 Hoe heeft het aantal fte dat zich bezig houdt met interne verreken-
prijzen, de afhandeling van APA-/ATR-verzoeken en de controle op 
naleving van substance-eisen zich in de laatste tien jaar ontwikkeld? 

22 Zou u de stelling van de Algemene Rekenkamer, dat op eenvoudige 
wijze aan de substance-eisen kan worden voldaan met behulp van 
een trustkantoor nader willen bespreken? Ziet u een verschil tussen 
een brievenbusmaatschappij en een trustkantoor? Zo, ja, wat is het 
verschil? 

23 Hoe gaat u uitvoering geven aan de aanbeveling om aan te geven 
wat is gedaan om misbruik van belastingverdragen te voorkomen? 

24 De Algemene Rekenkamer signaleert dat de Kamer niet over een 
geïntegreerd beeld beschikt van het Nederlandse fiscale vestigings-
klimaat. Kunt u dit beeld aan de Kamer schetsen? 

25 Hoe gaat u ervoor zorgen dat de Kamer kennis kan nemen van de 
vraag in hoeverre aan substance-eisen wordt voldaan? 

26 Kunt u financieel uiteenzetten wat het opgetelde budgettair beslag 
is van alle innovatieregelingen in de vennootschapsbelasting, in 
verhouding (percentage) tot de totale opbrengst van de vennoot-
schapsbelasting? Kunt u daarbij tevens aangeven hoeveel 
vennootschappen meebetalen aan de vennootschapsbelasting en 
hoeveel vennootschappen begunstigd worden door aan de 
vennootschapsbelasting verbonden innovatieregelingen? 

27 Volgens de economische wetenschap is vennootschapsbelasting de 
meest verstorende belasting. Kunt u aantonen dat de constatering 
dat internationaal de vennootschapsbelastingtarieven steeds lager 
worden, toe te schrijven is aan belastingconcurrentie en niet aan 
verschuiving van belastingen, met als doel om de economische 
doelmatigheid van het belastingstelsel te verbeteren? 

28 In het rapport van de Algemene Rekenkamer wordt geconcludeerd 
dat belastingconcurrentie in het bijzonder nadelig is voor het MKB 
en voor ontwikkelingslanden. Welke conclusie verbindt u hieraan in 
het licht van de verantwoordelijkheid die Nederland heeft om 
belangen van het MKB en ontwikkelingslanden mee te nemen in 
het opstellen van belastingbeleid? 

29 Bent u het eens met de stelling dat de opbrengst van de ingehou-
den bronbelasting in Nederland vooral laag is vanwege de 
Europese Moeder-dochterrichtlijn? 

30 Kunt u aangeven wat het gemiddelde effectieve belastingtarief is 
voor multinationals die zich in Nederland hebben gevestigd? 

31 De Verenigde Staten hebben een vennootschapsbelastingtarief van 
35% en kennen geen deelnemingsvrijstelling maar een belasting-
verrekening: een tax-credit. Waarom heeft Nederland niet voor een 
dergelijke invulling gekozen? 

32 Is de tariefdaling van de vennootschapsbelasting gecompenseerd 
door grondslagverbreding? Zo ja, in welke mate? 
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Nr. Vraag 
33 Hoe heeft het standaardtarief van de vennootschapsbelasting in 

Nederland zich ontwikkeld over de afgelopen vijftig jaar? 
34 Hoe heeft het gemiddelde standaardtarief van de vennootschapsbe-

lasting in Europese landen zich ontwikkeld over de afgelopen vijftig 
jaar? 

35 Hoe hebben de nationale overheidsinkomsten uit de vennoot-
schapsbelasting zich ontwikkeld over de afgelopen vijftig jaar? 

36 Hoe hebben de gemiddelde overheidsinkomsten uit de vennoot-
schapsbelasting van Europese landen zich ontwikkeld over de 
afgelopen vijftig jaar? 

37 Kunt u het antwoord op vraag 35 en 36 samen in een grafiek 
weergeven? 

38 Kunt u het antwoord op vraag 33 en 34 samen in een grafiek 
weergeven en kunt u het antwoord op vraag 39 en 40 samen in een 
grafiek weergeven? 

39 Wat is het huidige tarief van de vennootschapsbelasting en de 
bronbelasting in Nederland? 

40 Wat is het huidige gemiddelde tarief van de vennootschapsbelas-
ting en de bronbelasting in Europese landen? 

41 Kunt u in een schematisch overzicht de verschillen weergeven 
tussen de Nederlandse innovatiebox en soortgelijke fiscale 
regelingen in andere landen? 

42 Uit het oogpunt van het gelijkheidsbeginsel, op welke wijze 
rechtvaardigt u de innovatiebox? Hoeveel kost deze faciliteit de 
Staat jaarlijks? 

43 Kunt u een overzicht geven van de aftrekposten en vrijstellingen die 
in Nederland gelden voor de heffingsgrondslag van de vennoot-
schapsbelasting, uitgesplitst voor nationaal en internationaal 
opererende bedrijven? 

44 Waarom blijft in Nederland, in tegenstelling tot in veel andere 
landen, ook de verkoopwinst op een deelneming onbelast? 

45 Waarom laat u het oordeel over wat een royalty is, aan het 
desbetreffende buitenland? 

46 Volgens de Algemene Rekenkamer keurt het Ministerie van 
Financiën goed dat het begrip royalty gedefinieerd wordt «zoals dat 
in het desbetreffende buitenland gebruikelijk is». Kunt u dit 
onderbouwen? 

47 Is het gebruikelijk dat landen het definiëren van het begrip royalty 
aan het desbetreffende buitenland overlaten? Hoe wordt hier 
binnen OESO-verband tegenaan gekeken? En hoe wordt hier 
binnen VN-verband tegenaan gekeken? 

48 Hoe heeft het tarief van de bronbelasting in Nederland zich 
ontwikkeld over de afgelopen vijftig jaar, uitgesplitst in dividend, 
rente en royalty’s? 

49 Hoe heeft het gemiddelde tarief van de bronbelasting in Europese 
landen zich ontwikkeld over de afgelopen vijftig jaar, uitgesplitst in 
dividend, rente en royalty’s? 

50 Hoe hebben de nationale overheidsinkomsten uit de bronbelasting 
zich ontwikkeld over de afgelopen vijftig jaar? 

51 Hoe hebben de gemiddelde overheidsinkomsten uit de bronbelas-
ting van Europese landen zich ontwikkeld over de afgelopen vijftig 
jaar? 

52 Kunt u het antwoord op vraag 50 en 51 samen in een grafiek 
weergeven? 

53 Waarom heft Nederland uitsluitend een bronbelasting op dividen-
den en niet op interest en royalty’s? Waarom geldt het woonstaat-
beginsel wel voor interest en royalty’s en niet voor dividenden? 

54 Kunt u de keuze voor het woonlandbeginsel, dat inhoudt dat rente 
en royalty’s belast moeten worden in het land waar de ontvanger 
woont, nader motiveren? 
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Nr. Vraag 
55 Deelt u de opvatting dat, gezien de uitkomsten van het onderzoek 

van de Algemene Rekenkamer, Nederland geen belastingparadijs 
is? 

56 Er is een Besluit voorkoming dubbele belasting, de zogenoemde 
eenzijdige regeling. Deze regeling is van toepassing op de in de 
regeling genoemde ontwikkelingslanden. Waarom sluit Nederland 
met ontwikkelingslanden belastingverdragen? Waarom wordt niet 
volstaan met het van toepassing verklaren van de eenzijdige 
regeling bij ontwikkelingslanden, in plaats van het sluiten van 
verdragen? 

57 Wat is de motivering dat er binnen de Europese Unie gekozen 
wordt voor vrijstellingen en lage bronbelastingen (woonlandbegin-
sel) in plaats van verrekeningen en hogere bronbelastingen (het 
situsbeginsel)? 
Zijn er binnen de Europese Unie ook een aantal landen die een 
dusdanig economisch ontwikkelingsniveau hebben dat ze aange-
merkt kunnen worden als minder ontwikkelde landen die, net als 
ontwikkelingslanden, gebaat zouden zijn met bronheffingen? Hoe 
ziet u in dit licht de toepassing van het woonlandbeginsel? 

58 Zijn er u op het moment gevallen bekend van dubbele niet-heffing? 
Zo ja, welke gevallen zijn dat en welke actie wordt hierop 
ondernomen? 

59 In hoeverre is het in internationaal opzicht gebruikelijk dat landen, 
bij verdragsonderhandelingen, het prefereren om nationale 
antimisbruikbepalingen niet van toepassing te verklaren in een 
verdrag? 

60 Zijn er u op het moment gevallen bekend van hybride leningen? Zo 
ja, welke gevallen zijn dat en welke actie wordt hierop onderno-
men? 

61 Zal de voorgenomen uitwisseling van informatie over tax rulings 
spontaan plaatsvinden, of enkel op verzoek van de verdragspart-
ner? Gaat het daarbij om zowel nieuwe als bestaande APA’s en 
ATR’s? En op grond waarvan zal worden vastgesteld welke rulings 
relevant zijn voor welke verdragspartners? 

62 De tweede doelstelling van het BEPS heeft als strekking: 
«bestaande internationale regels (zoals de modelverdragen en 
richtlijnen) ten aanzien van belastingverdragen, vaste inrichtingen 
en transfer pricing moeten waar nodig worden herzien, zodanig dat 
wordt verzekerd dat belasting daar wordt geheven waar waardecre-
atie plaatsvindt en waarde wordt gecreëerd. Treaty shopping moet 
via voorzieningen in de verdragen zelf aan banden worden gelegd». 
Hoe verhoudt het Nederlandse fiscaal verdragsbeleid zich met dit 
OESO-uitgangspunt? Kunt u daarbij specifiek ingaan op het 
Nederlandse standpunt ten aanzien van de bronbelastingen? 

63 Zijn er u op het moment gevallen bekend van hybride vennoot-
schappen? Zo ja, welke gevallen zijn dat en welke actie wordt 
ondernomen? Heeft Nederland een specifieke rol in deze 
problematiek? 

64 Waarom werden tot 2007 de inkomsten uit internationale dividen-
den, interest en royalty’s wel gecumuleerd bijgehouden en daarna 
niet meer? 

65 In het rapport van de Algemene Rekenkamer wordt gesteld dat de 
Belastingdienst sinds 2007 niet meer op cumulatief niveau 
gegevens bijhoudt over de opbrengsten en kosten van interna-
tionale houdsteractiviteiten, internationale licentieactiviteiten, 
internationale financieringsactiviteiten en overige activiteiten. 
Waarom worden deze gegevens sinds 2007 niet meer op cumulatief 
niveau bijgehouden? 
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Nr. Vraag 
66 Bent u bereid betrouwbare cumulatieve gegevens te verzamelen 

over de omvang van de dividend-, rente-, en royaltystromen en 
deze informatie periodiek met de Kamer te delen? 

67 Is de onttrekking van vermogen uit een bedrijf via onbelast 
dividend gevolgd door een lening die de winst doet dalen met de 
op die lening betaalde rente niet aan te merken als een informele 
kapitaalstoring en is die rente niet aan te merken als verkapt 
dividend? 

68 Waarom schaft Ierland de patent box van de «Double Irish Dutch 
Sandwich» af? Wat is het verwachte effect hiervan voor Nederland? 

69 Welke databases worden gebruikt bij de verificatie of verrekenprij-
zen juist zijn? 

70 Wordt bij de controle van interne verrekenprijzen altijd geverifieerd 
of in beide landen dezelfde verrekenprijs wordt gerapporteerd aan 
de Belastingdienst? Zo ja, hoe? 

71 Kunt u aangeven hoe de juistheid wordt gecontroleerd van 
verrekenprijzen als het gaat om intellectueel eigendom? 

72 In het rapport staat dat de Belastingdienst veel aandacht besteed 
aan de juistheid van verrekenprijzen, is daarbij ook contact met 
andere landen om kennis te delen? 

73 Hoeveel fte heeft de CGVP (Coördinatiegroep Verrekenprijzen) tot 
haar beschikking? 

74 Kunt u aangeven welke substance-eisen de Belastingdienst 
hanteert? 

75 Wanneer niet voldaan wordt aan de substance-eisen informeert de 
Belastingdienst de verdragspartner. Hoe vaak is dit voorgekomen 
vorig jaar? Werden hier vervolgens door de verdragspartner 
consequenties aan verbonden? 

76 Kan er een toelichting worden gegeven op wat er wordt verstaan 
onder de begrippen substance, substance-arm en substance-rijk? 

77 Hoe is de bewijslast verdeelt ten aanzien van een transactie, de 
oprichting van een onderneming of het opzetten van een bepaalde 
structuur die niet als enig doel mag hebben fiscale verdragsvoorde-
len te behalen? 

78 Het APA-/ATR-team ontvangt jaarlijks ongeveer 10.000 belasting-
aangiften. Hoeveel daarvan worden nader gecontroleerd? 

79 In welk percentage van de gevallen vindt een uitgebreide controle 
plaats? 

80 Hoeveel fte hebben de coördinatiegroep constructiebestrijding en 
de coördinatiegroep tax haven en concernfinanciering tot hun 
beschikking? 

81 Waarom verifieert de Belastingdienst niet standaard of de bij het 
verzoek ontvangen informatie overeenkomt met de feitelijke 
situatie? 

82 Hoeveel dossierbeoordelingen heeft de Belastingdienst reeds 
verricht in het kader van het controleplan 2014–2016? Wat zijn de 
bevindingen? 

83 Welke kans loopt een aanvrager van een APA of ATR om aan een 
boekenonderzoek te worden onderworpen? 

84 Kan een voorbeeld van een APA- en ATR-vaststellingsovereenkomst 
worden verstrekt? 

85 Hoeveel tijd vergt het behandelen van een APA-/ATR-verzoek? 
86 Hoe gaat het met intensivering van toezicht op de substance-eisen 

zoals beschreven in paragraaf 6.5 van het rapport? 
87 Wat is het verschil tussen een brievenbusmaatschappij en een 

tussenvennootschap of trust? 
88 Bent u van plan om de aanbeveling in hoofdstuk 7 te volgen, dat 

inhoudt dat bij elk nieuw belastingverdrag de Kamer standaard 
wordt geïnformeerd over hoe misbruik en oneigenlijk gebruik 
worden voorkomen? 
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Nr. Vraag 
89 Bent u bereid om op basis van de aanbeveling op pagina 88 van het 

rapport van de Algemene Rekenkamer periodiek te rapporteren 
over de ontwikkeling van de administratieve lasten, als gevolg van 
de genomen maatregelen? 

90 Kan in andere landen ook aan substance-eisen worden voldaan, 
enkel met behulp van de inzet van een trustkantoor? Zo ja, in 
welke? 

91 Is er een verklaring voor de grote stijging van het bedrag aan 
inkomend dividend en rente bij BFI’s uit Azië in de periode 2008 tot 
en met 2010?
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